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1.  Närvarande 
Sekreteraren noterar närvaro.  

 
 

2.  Val av justerare 
Utses ledamoten Yvonne Holmberg att tillsammans med ordföranden 
Sylvia Stemme justera dagens protokoll. 

 
 

3. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordningen 
 
Rådet anmäler några övriga frågor, varefter dagordningen fastställs. 

 

 
4. Anmälan av protokollsjustering HKR  5/2010-06-01 

 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
  

 
5. Anmälan av protokollsjustering ÄN 5/2010-06-08 

 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

 
6. Anmälan av protokollsjustering KPR  5/2010-06-01 

 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
 

7. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 14 september 2010  
 

 
- § 6   Öppna standarder – tillgång till och vidare utnyttjande av   

   offentlig information i elektronisk form 

        Remissen från Kommunstyrelsen dnr 031-174/2010 
                Dnr 106-182/2010 

 

Stadsledningskontoret har utarbetat dokumentet ”Öppna standarder – 

vidareutnyttjande av offentlig information i elektroniskt format”. Dokumentet 

beskriver bland annat hur nationella och internationella direktiv påverkar 

Stockholms stad och hur staden med tillämpade regelverk och riktlinjer kan skapa 

tillgång till kommunala handlingar i elektroniskt format. I ärendet föreslås 

kommunstyrelsen godkänna stadsledningskontorets dokument. 

Enligt förslaget ska ”Öppna standarder – vidareutnyttjande av offentlig 

information i elektroniskt format” anpassas till stadens verksamheter som en del i 

verksamhetsplanering och uppföljning inom stadens integrerade ledningssystem.  

Äldreförvaltningen är positiv till förslaget och delar stadsledningskontorets 

uppfattning om vikten av att staden har ett enhetligt förhållningssätt i dessa 

frågor. 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 
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- § 7 Revidering av stadens basnyckeltal 
      Remissen från Kommunstyrelsen dnr 119-1062/2010 

      DNR 106-183/2010 

               
Stadsledningskontoret föreslår en revidering av tidigare beslutade basnyckeltal. 

Äldreförvaltningen ser positivt på och instämmer i stadsledningskontorets 

ambition att så långt möjligt samordna nyckeltalen med annan officiell statistik. 

Äldreförvaltningen anser för äldreomsorgens del, att för att uppnå enhetlighet 

mellan de två stora verksamhetsformerna, vård- och omsorgsboende respektive 

hemtjänst, bör nyckeltalen avseende vård- och omsorgsboende kompletteras med: 

”Genomsnittligt antal vårddygn per person/boende och månad”.  

Förvaltningen föreslår därutöver att definitioner och beskrivningar avseende 

årsarbetare förtydligas med att nyckeltalen endast avser omsorgspersonal och 

omsorgsmottagare i egen regi samt att nyckeltalen avseende andelen personer 

med insatser inom äldreomsorgen även bör redovisas uppdelade på män 

respektive kvinnor. 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 

 
 

 
- § 8   Rekommendation att anta förslag till överenskommelse    

        angående samverkan vid in- och utskrivning i slutenvård 
        Remissen från Kommunstyrelsen dnr 326-1523/2010 

        DNR 106-220/2010 

 

Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) har rekommenderat länets kommuner 

att anta förslaget till överenskommelse angående samverkan vid in- och 

utskrivning i slutenvården. 

Äldreförvaltningen har aktivt deltagit i framtagandet av överenskommelsen och 

har inga ytterligare synpunkter att tillföra. Äldreförvaltningen föreslår 

äldrenämnden att godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 
 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 

 
 

 
- § 9   Om sjuksköterskors specialistutbildning – vilket slags    

        examen? Högskoleverkets rapport 2010:5 R 

        Remissen från Kommunstyrelsen dnr 001-1659/2010 
        DNR 106-221/2010 

 

Utbildningsdepartementet har remitterat Högskoleverkets rapport 2010:5 R 

”Sjuksköterskors specialistutbildning – vilket slags examen?” till bland andra 

Stockholms stad för yttrande.   

Rapporten beskriver två olika modeller för specialistutbildning, yrkesexamina och 

generell examen. Utav dessa två anser äldreförvaltningen att en generell examen 

med uppföljande fördjupningskurser är att föredra under förutsättning att 

Högskoleverket får mandat att specificera vilka kunskaper en examen ska ge. Det 
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är viktigt att utbudet av fördjupningskurser motsvarar verksamheternas behov och 

utbildningen bör därför utformas i samverkan av högskola och vårdgivare.  

Äldreförvaltningen anser också att samma examensbeteckning ska rendera i 

samma kompetens oavsett högskola. 

Det är äldreförvaltningens förhoppning att en framtida utredning där både 

sjuksköterskans grundutbildning och möjlighet till specialistutbildning liknande 

läkarnas skulle komma till stånd.   

Äldreförvaltningen föreslår äldrenämnden att anta förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen till kommunstyrelsen. 
 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 
 

 

 
- § 10   Bortom fagert tal – Om bristande tillgänglighet som  

          diskriminering (Departementspromemorian Ds 2010:20)           

          Remissen från Kommunstyrelsen dnr 001-1555/2010 
          DNR 106-212/2010 

 

Kommunstyrelsen har remitterat en departementspromemoria från Integrations- 

och Jämställdhetsdepartementet till Äldrenämnden för yttrande. I promemorian 

föreslås att det i diskrimineringslagen införs en ny bestämmelse om förbud mot 

diskriminering i form av bristande tillgänglighet för personer med 

funktionsnedsättning. Diskrimineringsförbudet mot bristande tillgänglighet 

föreslås gälla för alla de samhällsområden där diskrimineringslagens regler 

gäller idag. 

 

I promemorian föreslås även att en fastighetsägare eller någon annan som har ett 

bestämmande inflytande över möjligheten att vidta tillgänglighetsåtgärder, i vissa 

fall ska kunna åläggas att betala den diskrimineringsersättning som kan utgå 

istället för den verksamhetsansvarige. 

Ytterligare ett av förslagen i departementspromemorian är att en dialog bör 

initieras kring en framtida politik för ett universellt utformat Sverige, där 

utformningen av produkter, miljöer, program och tjänster är sådan att de ska 

kunna användas av alla i största möjliga utsträckning utan behov av anpassning 

eller specialutformning. 

Äldreförvaltningen är positiv till förslagen i departementspromemorian då en 

bättre tillgänglighet ger ökade förutsättningar för ett aktivt och självständigt liv. 

 

 

Rådet gör följande uttalande: 

 

”Regeringarna i Sverige har visat ett uppseendeväckande lågt 
engagemang i frågan om diskriminering av människor med 
funktionsnedsättning. Fortfarande är både inom- och utomhusmiljöer 
präglade av bristande tillgänglighet. Kollektiva färdmedel är långt ifrån 
allmänna, trots att en lag om handikappanpassad kollektivtrafik antogs för 
snart 40 år sedan.   
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Arbetslösheten bland personer med funktionsnedsättning pendlar mellan 
30-60% vilket med all önskvärd tydlighet understryker arbetsmarknadens 
bristande tillgänglighet trots talet om jobbpolitik.   
Inom utbildningsväsendet möter många människor med funktionshinder 
bristande tillgänglighet till följd av avsaknad av skolsköterskor, 
skolkuratorer och skolpsykologer.  
 
Den nu aktuella utredningen bekräftar att Sverige halkat efter  
utvecklingen i många andra länder. I USA antogs lagstiftning mot 
diskriminering av personer med funktionsnedsättning för 20 år sedan. 
Effekten i det amerikanska samhället har varit omvälvande.  
När den svenska regeringen nu lägger fram förslag ägnade att stärka 
situationen för personer med funktionsnedsättning genom att i lag slå fast 
att bristande tillgänglighet är att likställa med diskriminering, ja då är 
förslaget försett med så omfattande inskränkningar att effekten riskerar att 
bli ingen eller i bästa fall liten. Någon kraftfull lagstiftning handlar det inte 
om.   
 
Vår uppfattning om utredningens förslag kan sammanfattas i följande 
punkter: 
 
*  FN:s konvention om ”rättigheter för personer med funktionsnedsättning”  
(ratificerat av Sverige år 2009) går längre än utredningens förslag. 
 
* "Omständigheter som särskilt skall beaktas vid skälighetsbedömning om 
en tillgänglighetsåtgärd skall utföras" är en så allvarlig inskränkning i det 
föreslagna tillägget till lagstiftningen att effekten av lagen riskerar att 
förlamas.  Det finns redan alltför många inskränkningar av typen "i skälig 
omfattning" bl.a. i bygglagstiftningen. Skälighetsbedömningen skall göras 
av en opartisk part. 
 
*  Om diskriminering på grund av bristande tillgänglighet skall förbjudas 
måste effektiva sanktionssystem finnas, annars riskerar lagen att bli 
tandlös. 
 
*  "Diskrimineringsersättning" får inte bli en möjlighet för fastighetsägare 
och bostadsrättsföreningar att dra sig undan sitt ansvar. 
 
*  Avsnittet om ekonomiska aspekter bekräftar att ambitionsnivån inte är 
tillräckligt hög. Om konsekvenserna av förslagen tillåts slå igenom fullt ut 
leder detta till väsentligt ökade kostnader.  
 
Valet mellan att underkänna utredningen totalt och att avstå från att den 
genomförs eller att acceptera utredningen och hoppas på att den på lång 
sikt kan medföra några förbättringar är som att välja mellan pest och 
kolera: det är svårt att bedöma när man inte vet hur det kommer att bli i 
framtiden.  
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Handikapprådet anser dock att det är bättre att genomföra ett otillräckligt 
förslag än att inte vidta några åtgärder alls.  
 
Förslaget på den nya bestämmelsen träder i kraft den 1 juli år 2012.  
Varför måste det ta så lång tid, när utredningen endast gäller en ytterligare 
belysning av diskrimineringskommitténs tidigare förslag, enligt uppdrag av 
regeringen? 
Förslaget skall dessutom bifogas en redan befintlig lag. 
 
Vi protesterar mot denna långa handläggningstid.” 
 

 
- § 11  Delårsbokslut och tertialrapport 2 per den 31 augusti  

         2010 för Äldrenämnden med prognos    
         DNR 201-151/2010 

 

Tertialrapporterna med årsprognos utgör en del av den löpande uppföljning som 

kommunstyrelsen har ansvar för. Tertialrapport 2 baseras på bokförda kostnader 

t.o.m. augusti 2010. Uppföljningen bygger i huvudsak på att prognostiserade 

avvikelser mot budget och verksamheternas mål redovisas och kommenteras. 

Äldreförvaltningen gör den bedömningen att de mål och aktiviteter som framgår 

av verksamhetsplanen kommer att uppnås under året. Avseende det ekonomiska 

åtagandet prognostiseras ett nettoöverskott om 7,3 mnkr. Överskottet hänförs i 

huvudsak till ej utnyttjade medel om 6,9 mnkr för vikarieersättning. 

Förvaltningens kostnader för egen verksamhet beräknas visa ett överskott om 0,4 

mnkr. Överskottet hänförs i huvudsak till vakanta tjänster. 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 

 
 
 

- § 12   Ansökan till Socialstyrelsen om stimulansbidrag för år   
          2010 för en bättre vård och omsorg om äldre 

          DNR 118-181/2010 
          
Regeringen har sedan 2007 årligen avsatt medel för att stödja kommuner och 

landsting i deras arbete med att höja kvaliteten i äldreomsorgen. År 2010 har 

Stockholms stad totalt tilldelats 40,5 mnkr att ansöka om.  

Äldreförvaltningen föreslår att äldrenämnden till Socialstyrelsen ansöker om 

stimulansmedel 2010 motsvarande 1,8 mnkr. Av dessa avser 1 020 tkr ett projekt 

för implementering av de nationella demensriktlinjerna, ett arbete som planeras 

ske i samarbete med Stockholms läns landsting. Vidare föreslås att 780 tkr avsätts 

för en fortsättning på det pågående projektet för utveckling av stödinsatser till 

personer med psykiska funktionsnedsättningar.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 
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- § 13   Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 §     
                Socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 2 år 2010 

           DNR 105-228/2010 
          
Enligt socialtjänstlagen (SoL) 16 kap. 6 f-h § är kommunerna skyldiga att anmäla 

alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen som inte verkställts inom 

tre månader. Kommuner som inte inom skälig tid tillhandahåller bistånd enligt 4 

kap. 1 § SoL som någon är berättigad till enligt beslut av kommunen, kan av 

länsrätten åläggas att betala en särskild avgift.  

 

För kvartal 2 2010 har stadsdelsnämnderna rapporterat totalt 106 beslut som inte 

hade verkställts inom tre månader. Under perioden har 20 av dessa beslut 

verkställts och 13 ärenden har avslutats varför det vid periodens slut den 30 juni 

2010 fanns 73 ej verkställda beslut att rapportera. 70 beslut avser beslut om 

särskilt boende och i dessa fall har den enskilde valt att vänta på ett önskat 

boende, alternativt tackat nej till erbjudet boende. Resursbrist har angivits i två 

av dessa beslut. Detta är relevant i det ena fallet medan det andra gäller en 

enskilds önskemål om ett specifikt boende. Två beslut avser beslut om 

dagverksamhet. I dessa fall har den enskilde valt att vänta på en specifik 

dagverksamhet, alternativt tackat nej till erbjuden dagverksamhet. Ett beslut avser 

trygghetslarm som inte kunnat installeras.  

 

Äldrenämnden har också gett äldreförvaltningen i uppdrag att i samband med 

rapportering av ej verkställda beslut fortlöpande redovisa antalet överklaganden 

som gjorts till domstol samt hur många brukare som fått bifall på sina 

överklaganden. Under kvartal 2 år 2010 har totalt 110 domar avseende 

äldreomsorgsinsatser meddelats från domstol varav 19 domar var emot 

nämndernas beslut, dvs. den enskilde har fått bifall på sin överklagan.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 

 

 

 
- § 14   Anmälan av månadsrapport för tiden till och med den 31  

          juli 2010 

          DNR 201-72/2010 

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta fram en 

månadsrapport med årsprognos för att kunna följa ekonomins och verksamhetens 

utveckling. 

Totalt prognostiseras för Äldrenämnden ett nettoöverskott för 2010 på 0,9 mnkr, 

vilket motsvarar prognosen i tertialrapport 1/2010. Överskottet hänförs i 

huvudsak till lägre personalkostnader än beräknat.  
      
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan yttrande. 
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8. Inkomna skrivelser till HKR och protokoll från Kommunstyrelsens 
pensionärsråd 
 
Anmäldes: 
a/   Protokol från Kommunstyrelsens handikappråd nr 5 från den 7 juni 2010 
 
c/   Skrivelse från Sveriges Dövas Pensionärsförbund (SDP) ” … brott mot 
mänskliga rättigheter?” med bilagor (dnr 104-209/2010) 

 

Rådet lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 
9. Förvaltningschefens information  

 

 Raili Karlsson informerar övergripande om det aktuella läge på 
Äldreförvaltningen. 
 

 Den av HKR föreslagna utvärderingen av HKR:s arbete under mandatperioden 
2006-2010 påbörjar i höst och förvaltningen återkommer med mer information till 
nästa rådsmöte den 5 oktober. 

 

 Anhörigdag i Stadshuset äger rum den 9 oktober 2010. Äldreförvaltningen 
kommer att vara närvarande med äldreombudsmannen, representanter för 
projektet ”Mat för äldre” och för Äldre- och handikappjouren.  

 

 En aktualiserad SLK:s informationsfolder ”Guide till äldreomsorgen i Stockholms 
stad” delades ut.  

  

  
 

10. Tillgänglighet 
 

 Rådet tar upp att det inte har genomförts ännu den av intendenten på SAF 
utlovade anpassningen av hissar i huset och det har inte meddelats rådet någon 
tidsplan beträffande installation av uppställningsfunktion på dörrarna till lilla 
konferensrummet på plan 3. 

 Rådet föreslår att bjuda in intendenten Sture Svedjedal till nästa sammanträde 
den 5 oktober. 
 
 
 

11. Kvarstående frågor 
 
Inga kvarstående frågor anmäls. 
 
 
 

12. Övriga frågor 
 

 Barbro Ohlson och Inger Handell som ska delta i Äldreomsorgsdagarna 
den 28-29 oktober 2010 på Stockholmsmässan i Älvsjö önskar få 
informationsmaterial med programmet.  
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 Barbro Ohlson delade ut Inbjudan till ett möte ”Befria Samtalet i 
Stockholms distrikt” som arrangeras av Hörselskadades distrikt i 
Stockholms län (hrf.) den 22 september 2010 kl. 18.30-20.30 i lokalen på 
Blekingegatan 28 A, anmälan tel. 08-702 30 50 senast 2010-09-20  

 
 

 
 
Vid protokollet 
 
Barbara Ahlmark 
Rådets sekreterare 


